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Referat Studienævn  
 
 
Deltagere 
Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Moritz Schramm, Claudio Cifuentes-Aldunate, Maibrit Poulsen, 
Natasha Sterup, Anna Katrine Aarup (efter klokken 13:10), studiesekretær Mette Ranmar, og 
studienævnssekretær Hala A. Wandall (referent). 
 
Afbud 
Kim Victoria Hersom Jensen, Maja Fichman (studiementor), og studienævnssekretær Isa Egholm 
Christensen 
 
1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

2) Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

a. Opdatering om Masteruddannelsen (årshjulet) 
Moritz opdaterer studienævnet på dét arbejde, der lige nu foregår med 
Masteruddannelsen, herunder en intern diskussion af kommunikationsstrategien. 
Årsagen er blandt andet, at flere medlemmer af aftagerpanelet ikke havde hørt om 
uddannelsen, som gav stof til eftertanke – især om eller hvorvidt vores nuværende 
kommunikation når ud til potentielle ansøgere.  
Uddannelsen blev ikke oprettet i 2019 – og derfor er profilen også op til revision. 

b. Opdatering på Fagrådslokale 
Tysk fagråd har tidligere fået lovning på at overtage Amerikanske studiers mødelokale i 
forbindelse med omrokeringer grundet Institut for Histories flytning.  
Det er dog nu usikkert, om det netop bliver Amerikanske studiers gamle mødelokale 
eller et andet, som vil blive det nye fagrådslokale. Der arbejdes på en midlertidig 
løsning.  

c. Ny model for tutorer (bilag) 
Humanistisk fakultet har udarbejdet et forslag til en ny model for tutorer med start i 
2020. Det foreslås, at de nye ansættelsesfrister skrives ind i årshjulet. 
Studienævnet afventer mere information omkring de praktiske aspekter af dette.  

d. Opdatering på trivselssamtaler på Tysk 
Moritz har aftalt med Studievejledningen på Humaniora, at de vil afvikle 
trivselsarrangement med 1. semester bachelor i løbet af uge 48 eller 49. 

e. Studieordningsændringer 
Moritz informerer kort studienævnet omkring fagkollegiets nuværende arbejdsprocesser 
i forbindelse med ændringer i studieordningerne på både bachelor- og 
kandidatuddannelsen i Tysk.  
Moritz vil fremlægge disse ændringer på studienævnets møde i december, hvorefter 
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arbejdet fortsætter med henblik på at implementere nye studieordninger på bachelor- og 
kandidatuddannelsen i Tysk fra 1. september 2020. 

b) De studerende 
a. Julefrokost 2019 

Julefrokosten vil i år løbe af stablen fredag den 13. december, klokken 18 i Vinterhaven.  
Festen vil foregå i form af et samskudsgilde. Der vil også være pakkeleg. Natasha sender 
invitationen til Mette, som vil facilitere den videre til de relevante ansatte.  

c) Andre 
a. Orientering om eksamensplan v. Mette (bilag) 

Eksamensplanen er klar til offentliggørelse. Studienævnet har ingen kommentarer til 
denne.  

b. Valg 2019 v. Alexandra 
Alexandra opfordrer alle til at deltage i valget den 26. og 27. november, hvor der er 
kampvalg om VIP- og TAP-repræsentanter til SDUs bestyrelse. 

c. Eksamensplan v. Louise 
Eksamensplanen for spansk er ved at være på plads.  

d. Udstilling på Nationalmuseet v. Claudio 
Claudio meddeler at Nationalmuseet har en udstilling ved navn ”Tyskland”, der løber 
frem til 1. marts 2020. Her drøfter studienævnet kort, om en studietur til udstillingen i 
foråret vil være relevant og når frem til, at Moritz nævner muligheden for de relevante 
undervisere i fagkollegiet.  

3) Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. SAGA 

4) Sager til behandling eksamen 
a) Orientering om plagiatsager (bilag) 

Studienævnet drøfter den vedhæftede oversigt, der viser opgørelserne over plagiatsager i 
eksamensperioderne: 
Vinter 15/16, Sommer 16, Vinter 16/17, Sommer 17, Vinter 17/18, Sommer 18, Vinter 
18/19, og Sommer 19. 

Af opgørelserne fremgår det, at der har været én plagiatsag ved vintereksamen 16/17 
på Spansk.  

Der har ikke været nogen sager på Tysk eller på Spansk ellers, hvilket leder til en kort 
drøftelse af, om dette er grundet de eksamensformer, der er gældende. Eksempelvis, skal de 
studerende i nogle fag skrive tre opgaver i løbet af semesteret, hvilket ofte kan vise den 
studerendes skriftlighed i forvejen.  
Emnet fører til en samtale omkring de nuværende retningslinjer for tjek af plagiat på 
skriftlige opgaver. Hala informerer om, at fakultetet ved hver eksamenstermin udsender et 
informationsskriv til underviserne, hvor der står, hvad man som underviser skal gøre for at 
tjekke afleveringerne igennem. 
Moritz og Uwe vil holde øje med mailen for vintereksamen – og sende den ud til de 
relevante undervisere. 

5) Sager til behandling studieordninger 
a) Diskussion: Gruppeeksaminer og sideantal 

Uwe og Moritz tager sagen op med Samdriftsudvalget omkring de relevante fag.  
a. Skal de godkendte regler for sideantal ved gruppeeksaminer indskrives i 

studieordningen og fagbeskrivelserne til E2020? (bilag) 
Ja, for spanskfagene på kandidatuddannelsen.  
I forbindelse med tyskfagene afventer studienævnet de kommende ændringer for 
tysk bachelor og kandidat.  

b. Hvad er studienævnets praksis for ansøgninger om sideantal ved gruppeeksaminer 
frem til september 2020? 
De nuværende, godkendte regler for sideantal. 
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c. Skal det være muligt at skrive gruppeeksamen til reeksamen og hvis man er dumpet 
undervisningsdeltagelsen? 
Studienævnet er enige om, at dette ikke skal være en mulighed.  

6) Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Eksamensevaluering (årshjul) (bilag) 

Hala indleder med at informere om, at hold på under 10 ikke er med i statistikken.  
Studienævnet diskuterer især faget ”Videnskabsteori”.  
Moritz vil tage en samtale med underviser og høre, om deres oplevelse af faget.  
I faget ”Dimensionskursus i litteratur 2” giver de studerende på holdet udtryk for , at de 
synes det var svært.  

b) Nøgletal (årshjul) 
a. Frafald efter 1. studieår (bilag) 

Studienævnet diskuterer tallene fra studiestart 2018. 
Der er en klar stigning i frafald efter 3 måneder og igen omkring eksamen i 
slutningen af 1. år. 
Moritz går videre med at undersøge tallene – punktet diskuteres igen i december. 

b. Studietid (bilag)  
Skubbes til næste møde i december.  

7) Andre sager til behandling   
a) Ansøgninger om midler  

a. Karrieredag 
Der søges om 2.800kr til mad, transport og gaver til oplægsholdere.  
Studienævnet godkender det fulde beløb. 

b. Flensborg tur 
Der søges om 1.000kr til transportudgifter i forbindelse med en studenter-arrangeret tur 
til Flensborg.  
Studienævnet godkender det fulde beløb. 

c. Trivselsdagen 
Der søges om 1.000kr til forplejning i forbindelse med et trivselsarrangement med 
blandt andet Studievejledningen ved Humaniora.  
Studienævnet godkender det fulde beløb. 

b) Forberedelse til studienævnsmøderne v. Hala og Isa 
Skubbes til næste møde i december 

8) Eventuelt 
 
Mødet sluttede kl. 14.05 
 
                     Moritz Schramm                                                       Hala Ajine Wandall    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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